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BRM.0002.10.2024 Protokół nr 10/2024 V sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 25 września 2024 r. 

 

Protokół nr 10/2024 

V Sesja w dniu 25 września 2024 zwołana przez Przewodniczącą Rady Miejskiej w Ornecie w dniu  

12 września 2024 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

(t. j. Dz. U. z 2024 poz. 609 ze zm.). 

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie.  

Obrady rozpoczęto 25 września 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:29 tego samego dnia. 

Lista obecności Radnych, stanowi załącznik  nr 1 do protokołu sesji. 

Lista obecności zaproszonych gości, stanowi załącznik  nr 2 do protokołu sesji. 

Imienny wykaz wszystkich głosowań radnych, stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Anna Bartoszewicz 

2. Alicja Grodowska 

3. Małgorzata Jankowska 

4. Marcin Jotko 

5. Piotr Junko 

6. Adam Kaczmarek 

7. Danuta Kamińska 

8. Daniel Kogut 

9. Józef Marijko 

10. Emil Rońda 

11. Andrzej Salamonik 

12. Paweł Skowyrski 

13. Józef Uzar 

14. Tomasz Włodarczyk 

15. Mariusz Wocial 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie V sesji Rady Miejskiej w Ornecie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu III sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 26 czerwca 2024 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości od Skarbu Państwa – druk 35. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 - druk 36. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2024 r. – druk 37. 

8. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami.  

9. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

10. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 609 ze zm.)  

11. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

12. Informacje i komunikaty. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

1. Otwarcie V sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę bardzo o zajmowanie miejsc. Dzień dobry, proszę o 

odczytanie informacji panią radną Małgorzatę Jankowską  

Radna Małgorzata Jankowska: Informacja dla uczestników 5 sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 25 

września 2024 r. Sesja Rady Miejskiej w Ornecie jest transmitowana na żywo i jest rejestrowana w 

formie dźwięku i obrazu. Nagranie sesji jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. Administratorem danych osobowych jest Rada 

Miejska w Ornecie. Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu realizacji obowiązków prawnych 

ciążących na administratorze oraz gdy przetwarzanie jest niezbędne do wykonywania zadania 

realizowanego w interesie publicznym lub w ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej 

administratorowi. Podstawą prawną przetwarzania danych jest artykuł 6 ustęp 1 litera c i e 

rozporządzenia Unii Europejskiej 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. zwane RODO, w związku z 

artykułem 20 ustęp 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stanowiącym, iż obrady 

rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Gminy oraz w inny 

sposób zwyczajowo przyjęty. Pełną informację dotyczącą przetwarzania państwa danych osobowych 

można uzyskać na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie i Biuletynie Informacji Publicznej 

urzędu. Klauzula informacyjna wywieszona jest również na drzwiach wejściowych do sali, w której 

odbywa się sesja. Uczestnicy sesji, którzy nie chcą aby ich wizerunek był rozpowszechniany, mogą 

stanąć w miejscu nieobjętym zasięgiem kamer. kamer Informuję.. Jednocześnie informuję osoby 

uczestniczące w sesji Rady Miejskiej aby w trakcie swoich wypowiedzi, bez uzasadnionej potrzeby, nie 

ujawniały danych osób niebędących funkcjonariuszami publicznymi, nie pełniących funkcji publicznej, 

ani niezwiązanych z tą funkcją. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ornecie Alicja Grodowska. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Dzień dobry, otwieram 5 sesję Rady 

Miejskiej w Ornecie. Bardzo gorąco witam wszystkich radnych Rady Miejskiej w Ornecie. Witam 

serdecznie radnego powiatu lidzbarskiego pana Wojciecha Lisowskiego. Witam panią Burmistrz 

Katarzynę Lasocką. Pana Burmistrza, pana Zastępcę Burmistrza Daniela Piotrkowskiego, panią 

Skarbnik, panią Annę Kich. Pana mecenasa Krzysztofa Gulbinowicza. Witam gorąco panią Leokadię 

Adamczyk Przewodniczącą Gminnej Rady Seniorów w Ornecie. Witam pana Kamila Nowickiego 

Komendanta Straży Miejskiej wraz z pracownikiem. Witam wszystkich Sołtysów, Zarządców Osiedli, 

wszystkich kierowników jednostek organizacyjnych, dyrektorów szkół i przedszkoli. Witam wszystkich 

mieszkańców Gminy Orneta i pracowników Urzędu Miejskiego. Zamykam punkt 1. 
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 2, Stwierdzenie prawomocności 

obrad. Proszę państwa radnych o przyciśnięcie przycisku kworum. Dziękuję bardzo, w dzisiejszej sesji 

uczestniczy 14 radnych, czyli mamy skład, w którym możemy podejmować prawomocne uchwały. 

Zamykam punkt 2 dzisiejszej sesji. 

 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 3, Propozycje zmian porządku 

obrad. Czy ktoś z państwa chciałby wnieść coś do porządku obrad? Proszę bardzo pani Burmistrz. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Proszę o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 8 -

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywy 

Mieszkaniowej KZN Pojezierze Sp. z o.o. z siedzibą w Elblągu, na druku 38. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze propozycje zmian porządku 

obrad? Nie widzę, a więc przejdziemy do głosowania, żeby po punkcie 7 wprowadzić punkt 8 tak jak to 

przedstawiła przed chwilą pani Burmistrz. [z sali niezrozumiale - wypowiedź bez mikrofonu] Druku nie 

ma, pani Burmistrz jako wprowadzenie i będzie omawiała... [Wypowiedź niezrozumiała] To teraz mam 

pytanie: czy zrobić krótką przerwę, żeby państwo radni mogli się zapoznać przed wprowadzeniem? 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Mogę ewentualnie wyjaśnić dlaczego.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: No to proszę niech pani Burmistrz wyjaśni a jeszcze 

poczekamy najwyżej na ksero. Na razie anulować głosowanie? Tak. Proszę bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Sprawa jest dosyć pilna. Wczoraj na komisji wspominaliśmy już 

o tym, z tym, że tam mieliśmy przedłożony projekt uchwały taki wstępny, trochę z błędem i my 

wyjaśniając tą sytuację, bo wnioskowaliśmy o 2 budynki mieszkalne w SIM-ie, a w tym projekcie nam 

przedstawiono, bo to nie ukrywam projekt przygotowuje SIM spółka i my się posiłkujemy oczywiście 

tymi projektami. Wyjaśniliśmy sytuację, że skąd tam taka rozbieżność. Wnioskowaliśmy o 50 lokali i 2 

budynki, a wprowadzono 25. Wyjaśniliśmy to, tą sytuację i sprawa jest o tyle dosyć pilna, że to chodzi 

o dofinansowanie 10% do, do tej naszej inwestycji i żeby spółka SIM mogła dalej procedować tą naszą 

inicjatywę całą budownictwa, no trzeba szybko złożyć wniosek do Ministerstwa, ale, żeby można było 

złożyć ten wniosek konieczne jest uchwała podjęta przez państwa. I zależy nam bardzo na czasie, taka 

prośba ze spółki, więc wprowadziliśmy tutaj do porządku obrad projekt właśnie tej uchwały, z tym 

właśnie wnioskiem do do Ministerstwa. Także bardzo przepraszamy za tą sytuację, ale czasami w 

szczytnym celu warto zająć tak, tak szybko tutaj decyzję podjęliśmy, żeby to dzisiaj jednak wprowadzić, 

nie czekać miesiąc czasu, albo musielibyśmy nadzwyczajną sesję zwoływać, więc wydawało nam się 

bardziej korzystne to zrobić dzisiaj na tej sesji. Jeszcze to później omówimy szczegółowo, na pewno 

będą pytania, więc tutaj jeszcze wszystkie państwa uwagi i pytania do tej, tego projektu uchwały 

wyjaśnimy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. 10 minut przerwy ogłaszam, pani Małgosia 

przyniesie, rozda, zapoznamy się i wtedy przejdziemy. 5 minut? Dobrze to 5 minut, to 5 minut przerwy. 

Przerwa w obradach – 5 minut. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Czy możemy? Przerwa się skończyła, czy jeszcze państwo 

chcą, żeby przedłużyć? Czy możemy już zacząć? Zaczynamy, tak. A więc jesteśmy dalej przy punkcie 3 

propozycje zmian porządku obrad. To pani Burmistrz poprosiła o dodanie po 7 punkcie, punktu 8 
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uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej 

KZN Pojezierze Sp. z o.o. z siedzibą w Elblągu. Kto z państwa jest za? Rozpoczynamy głosowanie. Kto z 

państwa jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku dzisiejszych obrad? Proszę o naciśnięcie 

przycisku i podniesienie mandatu. Kto jest za? Kto przeciw? Kto się wstrzymał? Nie można głosować? 

Problem jest? [Wypowiedź z sali niezrozumiała] i jeszcze pan Adam Kaczmarek, już widzę. I pani 

Małgorzata Jankowska. Dobrze, głosowanie zostało podjęte bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady, 13 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący. Prosimy o wprowadzenie do 

porządku obrad zmian. Dobrze, dziękuję bardzo, zamykamy punkt 3 dzisiejszej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie jako pkt 8 Projekt uchwały 

w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej 

KZN Pojezierze Sp. z o.o. z siedzibą w Elblągu - druk 38.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej Salamonik, Józef Uzar, 

Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Adam Kaczmarek 

NIEOBECNI (1) Paweł Skowyrski 

Zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie V sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu III sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 26 czerwca 2024 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

od Skarbu Państwa – druk 35. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 - druk 36. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2024 r. – druk 37. 

8. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie 

Mieszkaniowej KZN Pojezierze Sp. z o.o. z siedzibą w Elblągu - druk 38 

9. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

11. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 609 ze zm.) 

12. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

13. Informacje i komunikaty. 

14. Zamknięcie obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu III sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 26 czerwca 2024 r. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 4 przyjęcie protokołu 3 sesji Rady 

Miejskiej w Ornecie w dniu 26 czerwca 2024. Czy ktoś z państwa ma pytania do protokołu 8-go, z 

czerwca? Mieliście państwo, otrzymaliście programem eSesja, mogliście się zapoznać. Nie widzę pytań, 

a więc przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem? Kto się wstrzymał? Kto 

przeciw? Proszę o podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Protokół został przyjęty 14 głosami 

za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących. Zamykam punkt 4 dzisiejszego posiedzenia. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu III sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 26 czerwca  

2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Paweł Skowyrski 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

od Skarbu Państwa – druk 35. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 5, Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od Skarbu Państwa - druk nr 35. 

Poproszę panią Burmistrz, o krótką informację na temat projektu uchwały. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Uchwała dotyczy nabycia od Skarbu Państwa z Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddziału Terenowego w Olsztynie działki nr 120 o powierzchni 600 m2 w 

obrębie Bażyny, na wniosek mieszkańców, złożony na nasze tutaj ręce. To jest, to jest nieruchomość, 

która ma służyć mieszkańcom na cele rekreacyjne. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię 

w dniu wczorajszym na posiedzeniu wszystkich komisji stałych. Czy są pytania do projektu uchwały? 

Nie widzę, a więc przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem? Kto przeciw? 

Kto się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie mandatu. Dziękuję bardzo, uchwała 

została przyjęta 14 głosami za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Zamykamy punkt 5 dzisiejszego 

posiedzenia. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

nabycie nieruchomości od Skarbu Państwa – druk 35. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Paweł Skowyrski 

Uchwała nr BRM.0007.56.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 września 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 4 do protokołu sesji. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 - druk 36. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 6. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 

2024-203. Poproszę panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Szanowni Państwo, projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, jest spójny z uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2024. Dodaje 

się przedsięwzięcia, nowe przedsięwzięcia, do realizacji w latach 2024-2025 i jest to: Zimowe 

utrzymanie dróg gminnych wewnętrznych w granicach miasta oraz drogi Orneta-Karbowo, na kwotę, 

Krosno, przepraszam, na kwotę 206 732,25 zł, kolejne zadanie: Zimowe utrzymanie dróg gminnych i 

wewnętrznych poza granicami administracyjnymi miasta z podziałem na 4 rejony 440 847 zł. Kolejne 

zadanie: Realizacja programów rozwojowych szkół prowadzących kształcenie ogólne w gminie Orneta. 

Jest to program z dofinansowaniem z Funduszu Europejskiego dla Warmii i Mazur. ogólna wartość 

zadania 768 046,13 zł, w tym 24 rok 382 tys., 2025 - 385 tys. Kolejne zadanie: Rozwój infrastruktury dla 

ruchu nie zmotoryzowanego w Ornecie, budowa ciągów pieszo-rowerowych - 140 tys., w tym 2024 5 

tys., 2025 - 135 tys. zł. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Uchwała została pozytywnie zaopiniowana 

wczoraj na posiedzeniu wspólnym komisji. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę, a więc 

przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem? Proszę o przyciśnięcie 

przycisku i podniesienie mandatu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została przyjęta 14 

głosami za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Zamykamy punkt 6 dzisiejszego posiedzenia. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 - druk 36 z poprawkami po Komisji 

Wspólnej.  

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14)  Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Paweł Skowyrski 

 

Uchwała nr BRM.0007.57.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 września 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu sesji. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2024 r. – druk 37. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 7. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta. Poproszę panią Skarbnik o 

informację na temat projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 429 338 zł, w tym 46 383 zł jest to 

wpływ odszkodowania od ubezpieczyciela za szkody wyrządzone ulewą w placówkach Szkoły 

Podstawowej nr 1 i Szkoły Podstawowej w Bażynach. 382 955 zł zwiększa się plan dochodów i 

wydatków z przeznaczeniem na realizację projektu Rewitalizacja programów rozwojowych szkół 

prowadzących kształcenie ogólne w gminie Orneta. Projekt realizowany będzie przez 10 miesięcy przez 

Szkoły Podstawowe w gminie Orneta, dofinansowanie z programu Funduszu Europejskie dla Warmii i 

Mazur. Zmiany w planie wydatków. Dokonuje się przeniesienia planu zadań inwestycyjnego Budowa 
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placu zabaw przy ul. Kwiatowej, Osiedle Dąbrowskiego 40 tys. do zadania Modernizacja odcinka drogi 

na Osiedlu Morąska, po zmianie wartość zadania wyniesie 120 tys. zł. Zgodnie ze złożonymi wnioskami 

przez Sołectwo Wola Lipecka, Miłkowo, Bażyny o zmianę wartości oraz zakresu przedsięwzięć 

przewidzianych do realizacji 2024 roku w ramach Funduszu Sołeckiego dokonuje się stosownych 

wnioskowanych zmian. Dokonuje się zmiany zadania inwestycyjnego Budowa oświetlenia drogowego 

przy ul. Radosnej w Ornecie oraz Osiedle Kruczy Las, jest to kwota 60 tys. zł. Przenosi się na zadanie 

Rozbudowa drogi wojewódzkiej w zakresie budowy drogi dla pieszych i rowerów na odcinku Orneta- 

Kruczy Las do SUW Orneta w kwocie 60 000 zł. Wczoraj rozmawialiśmy, taki wniosek był, sprostowanie 

dzisiaj, Państwo dostali tą zmianę ostatnią. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Uchwała została wczoraj pozytywnie 

zaopiniowana przez wszystkie komisje. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę, a więc 

przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem? Proszę o podniesienie 

mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została przyjęta 14 

głosami za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Zamykamy punkt 7. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Orneta na 2024 r. – druk 37 z poprawkami po Komisji Wspólnej.  

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

Wyniki imienne: ZA (14) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

NIEOBECNI (1) Paweł Skowyrski 

 

Uchwała nr BRM.0007.58.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 września 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu sesji. 

 

8. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie 

Mieszkaniowej KZN Pojezierze Sp. z o.o. z siedzibą w Elblągu - druk 38 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 8. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej 

KZN Pojezierze Sp. z o.o. z siedzibą w Elblągu. Poproszę panią Burmistrz o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka odczytała projekt uchwały wraz  załącznikiem. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję czy są pytania do projektu uchwały? Proszę bardzo, 

pan radny Adam Kaczmarek. 

Radny Adam Kaczmarek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Chciałbym 

uporządkować ten temat. Rozumiem, że my wnioskujemy do Ministerstwa o kwotę 2 miliony 404 000, 

która zostanie przelana nam na konto, w celu przejęcia udziału i z Ministerstwa mamy dostać te 

pieniądze, te 2 miliony 404 tysiące. Dobrze rozumiem?  

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Tak.  

Radny Adam Kaczmarek: Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę pan radny Marcin Jotko. 
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Radny Marcin Jotko: Pani Przewodnicząca, Państwo Burmistrzowie, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Ja mam kilka pytań dotyczących, dotyczących tej inwestycji. Pierwsze z nich dotyczy tego załącznika, w 

którym wypisane są koszty całej inwestycji. To skąd pochodzi ten załącznik? Kto prowadzi, kto go 

stworzył? I czy tutaj zawarte są również koszty budowy infrastruktury, kanalizacji, przygotowania 

terenu i tak dalej? To będzie pierwsze pytanie. Następne będzie po odpowiedzi. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Jest to szacunkowy koszt, który został przygotowany 

przez spółkę SIM Pojezierze. Oni wyliczyli nakłady, które będą musiały, spółka będzie musiała ponieść, 

to jest te właśnie 9 248 zł za metr kwadratowy i to się w zasadzie liczy jako wraz z infrastrukturą. To 

jest szacunkowy koszt. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę pan radny Marcin Jotko, ponownie. 

Radny Marcin Jotko: Tak i drugie pytanie dotyczy ryzyka jakie ponosimy. To już jest drugie jakby objęcie 

udziałów, drugie przekazanie środków na gminę. Gmina je przekazuje do spółki. Czy istnieje jakieś 

ryzyko, że coś może nie wypalić? Chodzi mi bardziej o administracyjne rzeczy, tak? Bo my pieniądze 

przelewamy, a co się stanie jeżeli ta spółka zacznie mieć jakieś problemy finansowe? Czy my jako gmina 

nie będziemy pociągnięci do odpowiedzialności za to? 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: To jest spółka z o.o. co mogłoby się zmienić? Ciężko 

określić może być zmiana przepisów prawa, która, nie wiem zniesie te spółki? Ciężko teraz mówić. Na 

razie, na ten moment spółki, które zostały w jakimś tam okresie powołane funkcjonują, budują, i 

liczymy, że z naszą spółką, której Gmina Orneta jest udziałowcem też tak będzie. [Wypowiedź z sali 

niezrozumiała] To jest, ryzyko jest zawsze, ale to jest spółka i spółka spółka z o.o., jest Kodeks spółek 

handlowych i spółka odpowiada w ramach, w ramach spółki, swojego majątku i… 

Radny Marcin Jotko: Chodzi mi bardziej o to, że my występujemy tutaj, to brzydkie słowa, ale w roli 

takiej, jakiegoś pośrednika, słupa przez, które są przekazywane te środki. Ja się trochę dziwię, że ta 

firma, cały SIM, nie występuje sam bezpośrednio, tylko my musimy figurować w każdym, w każdej, w 

każdym działaniu, które polega na pobieraniu pieniędzy. Tak jak my zgłaszamy się teraz do 

Ministerstwa, przez nas to idzie i idzie to do spółki. Czy my później nie będziemy jakoś, pociągani do 

odpowiedzialności za takie działanie, że jesteśmy gdzieś tutaj wplątani, że tak powiem w tą sytuację? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę Pani Burmistrz. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ja odpowiem tak: my kontynuujemy coś co już zostało zaczęte. 

Poprzednia Rada podjęła taką decyzję, że przystąpiliśmy do tej spółki, więc taka była wola i poprzedniej 

władzy. Chcąc mieć kontynuację tej władzy i to co zapewniałam, że to co było zaczęte i to co wydawało 

się, że jest dobre będziemy kontynuować i realizować, więc idziemy dalej w to. Nie ma już teraz 

odwrotu. No bo jeżeli już powiedziało się A to trzeba powiedzieć B. I taka jest nasza, w tej chwili decyzja, 

że jeżeli coś zostało zaczęte w drodze negocjacji wcześniejszych my to chcemy kontynuować, jak 

najbardziej realizować i być i myśleć pozytywnie. No bo to, to co pan pyta, co się może stać? Zawsze 

się coś może wydarzyć. Wojna wybuchnie, nie mamy na to wpływu. Zmienią się przepisy, tak jak 

powiedział to Zastępca, też nie będziemy mieli na to wpływu, wtedy będziemy myśleć. Póki co idziemy 

tym trybem z myślą, że ta spółka zaczyna działać, dobrze, sprawnie, szybko, bo widzimy efekty nie tak 

jak było 3 lata temu, że nie było wiadomo w którą, tak naprawdę to stronę pójdzie, bo ja wiem, o czym 

pan myśli, bo takie były nasze wcześniejsze obawy, że czy to jest faktycznie, czy to tylko przepływ 

pieniędzy. No w tej chwili dostajemy te pieniądze no i takie są zasady bycia w tej spółce, więc my 

dostosowujemy się do tych zasad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. [wypowiedź z Sali niezrozumiała] Proszę 

bardzo pan Zastępca. 
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Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Warto podkreślić, że to jest na razie nasz wniosek i 

czy ten wniosek będzie uwzględniony, rozpatrzony pozytywnie, tego nie wiemy, bo jest pula środków, 

która jest przeznaczona na działania na całą Polskę. Jeżeli komisja konkursowa zakwalifikuje nasz 

wniosek to będziemy mieli te środki, jeżeli nie, to będziemy w kolejnym roku, no bo tam są 2 edycje, 

to będziemy, wiosenna, jesienna, będziemy wtedy kolejny raz wnioskować. Wiem, że im dalej jesteśmy 

w jakiś działaniach, czyli spółka ma już przygotowany projekt. Jeżeli spółka już ma jakiś zalążek, który 

pokazuje właśnie chociażby te koszty to ten wniosek ma większe możliwości otrzymania tych środków. 

Jesteśmy na etapie już jakiś czas temu wysłaliśmy nasze zapotrzebowanie wiem, że teraz spółka już jest 

na etapie przygotowywania zapytania ofertowego do projektantów i jak nie ten wniosek to na pewno 

już wiosenny będzie bardziej pokazywał etap, na którym już jesteśmy, więc kwestia jeszcze tych 

środków. Tak ustawodawca przewidział, że to gmina ma starać się o te środki, gmina wtedy jest 

udziałowcem w spółce, plus KZN, który jest własnością Skarbu Państwa, więc to jest takie zapewnienie 

takiej ciągłości większej, jakiejś pewności. No takie były zamiary kiedyś, więc no my idziemy w tym 

kierunku, że jak już, tak jak pani Burmistrz powiedziała, została podjęta decyzja. Będziemy robili 

wszystko, żeby jak najszybciej doprowadzić do jakiegoś efektu. najpierw projektu, później już kolejnych 

elementów, czyli wbicie pierwszej łopaty i rozpoczęcie realizacji inwestycji. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę bardzo pan radny Marcin Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Ja tutaj nie mam żadnych oporów co do tej inwestycji, chociaż nie wiem jak będą 

do tego podchodzili mieszkańcy. Mi chodzi bardziej o to, że wiadomo jak w tym kraju wszystko wygląda, 

tutaj z dnia na dzień może się wszystko zmienić i bardziej mi chodzi o to czy my jesteśmy w jakiś sposób 

zabezpieczeni, żebyśmy nie zostali, że tak powiem kozłem ofiarnym tej całej sytuacji. Mam nadzieję, że 

wszystko dojdzie do skutku. Tylko jak z tego co się interesuje tą inwestycją, jak ci ludzie przyjeżdżają, 

oni są w szoku jak wygląda to miejsce, gdzie to ma stać. Oni nie za bardzo są zorientowani w terenie, 

jak to wygląda, a na razie płyną tylko środki. Dobrze by było, żeby to szło jakoś tak równorzędnie, żeby 

oni widzieli gdzie ta inwestycja ma powstać, jak to będzie budowane, z jakimi to się kosztami wiąże. A 

nie brać już pieniądze na projekty, które będą ogólne. Bo tak jak był ten pan tutaj, ja również wyrażałem 

takie wątpliwości co będzie gdy się coś zawali, gdy ta spółka powiedzmy, będzie miała kłopoty z 

jednym, drugim miejscem gdzie inwestują, żeby później nie okazało się, że to będziemy musieli za to 

niestety płacić, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania do projektu uchwały? 

Nie widzę, a więc przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za? Kto przeciw? Kto się 

wstrzymał? Proszę o podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. Uchwała została 

przyjęta 13 głosami za, 0 przeciw i przy 1 głosie wstrzymującym. Zamykamy punkt 8. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie 

ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów  

w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej KZN Pojezierze Sp. z o.o. z siedzibą w Elblągu -  

druk 38.  

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, 

Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej Salamonik, Józef 

Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Marcin Jotko 

NIEOBECNI (1) Paweł Skowyrski 
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Uchwała nr BRM.0007.59.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 września 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu sesji. 

 

9. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 9. Proszę panią Burmistrz o 

przedstawienie sprawozdania z pracy między sesjami. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka przedstawiła sprawozdanie z prac między sesjami, które stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo.  

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Jeszcze odbył się Piknik Sportowy, dziękuję za podpowiedź.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Czy są pytania? Widzę pan radny Adam Kaczmarek, proszę 

bardzo. 

Radny Adam Kaczmarek: Pani Burmistrz, mam pytanie jeśli chodzi o spotkanie 2 września z zarządem, 

rozumiem, MKS Błękitni Orneta. Proszę mi powiedzieć czy zarząd jest zadowolony z dotychczasowej 

współpracy z co, co pamiętam przekazujemy z budżetu gminy bodajże 130 000 rocznie, jeśli chodzi o 

wspomaganie sportu piłka nożna. Czy są jakieś, nie wiem, życzenia większe, jakieś prośby? Czy to im 

wystarcza? Jak to wygląda? Jeśli można, dziękuję. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Życzeń jest bardzo dużo, współpraca układała się jak dotychczas, 

nie narzekali, więc myślę, że i ta obecna współpraca również będzie dobra. Potrzeb jest dużo. Jest 

bardzo dużo chętnych, przede wszystkim młodych ludzi, dzieci, około 60 dzieci zapisało się, więc są 

braki finansowe, braki pralki, suszarki, bo okazuje się, że klub sam zaopatruje i pierze wszystkie trykoty 

dla młodzieży, dla dzieciaków. I tutaj apeluję może do sponsorów, do, do ludzi dobrej woli, o wsparcie, 

bo nie ukrywam, że ułatwiłoby im to bardzo mocno i powiedziałam, że na pewno będziemy się 

zastanawiać i i o pozyskanie środków na ten cel, bo to jest dosyć istotna sprawa, żeby ułatwić. 

Potrzebują dodatkowego boiska, właśnie wobec tego, że jest tak dużo dzieciaków i padła taka 

propozycja, że być może przy współpracy z powiatem lidzbarskim, między Liceum a salą gimnastyczną, 

może by tu powstało dodatkowe boisko. My jesteśmy oczywiście jak najbardziej za, okazuje się, że 

jakbyśmy działali podprogowo i pan dyrektor w tym samym czasie pomyślał o tym samym, więc może 

dojdzie do takiej realizacji. Czy to będzie wspólna, czy nie, trudno jeszcze powiedzieć nie było bliższych 

rozmów, ale na pewno rozwiązałoby to też te problemy terenowe, gdzie te dzieciaki mogłyby 

trenować. A nie ukrywam, że jest to bardzo ważne, więc problemy generalnie wiadomo no to są 

finansowe, bo bez pieniędzy za wiele się nie zrobi, bo chcąc, potrzebują autobusu na pewno, więc o 

taki też postulują. Chcieliby zrobić mural na swojej ścianie z logo, z herbem, więc to są może drobne 

rzeczy, ale okazuje się bardzo istotne i ważne dla wizerunku naszego klubu. Klub zaczął działać bardzo 

dobrze, w mojej ocenie, bo naprawdę to co w tej chwili jest bardzo dużo aktywność młodzieży, dzieci, 

rodziny całe się zaangażowały, także zapraszam serdecznie na mecze, żebyście sami państwo się 

przekonali jak fajnie to wygląda, bo zaangażowanie jest bardzo duże i warto to docenić. I mam nadzieję, 

że no rozdział środków będzie trudny niestety, bo budżet nie jest elastyczny, ale tak jak obiecałam panu 

prezesowi, jeżeli tylko na to pozwoli nam tu pani Skarbnik, co najmniej na tym samym poziomie to 

wsparcie powinno zostać i być utrzymane. Bo potrzeby są i mam nadzieję, że jeżeli tak będziemy 

planowali te środki, więc tutaj chciałabym, żeby to zostało, ale no to już szczegóły będziemy omawiać 

przy budżecie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę ponownie, pan Adam Kaczmarek. 
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Radny Adam Kaczmarek: Ja tutaj się zgadzam z panią Burmistrz w zupełności, bo wystarczy przejść 

ulicą Przemysłową i popatrzeć na boisko, wszystkie możliwe miejsce jest zajęte tamtych dzieci 

trenujących jest multum, więc tutaj jak najbardziej pochwały pod adresem klubu się należą. No i 

wsparcie również, jak to się mówi. Natomiast mówiąc o tym boisku między salą gimnastyczną a szkołą, 

tam chciałbym zwrócić uwagę na, na drzewostan, bo tam są takie wielkie, ogromne drzewa. Już 

mieszkańcy zwracali mi uwagę, jeśli chodzi o plac zabaw, który, który jest przy Polo, że w momencie 

wielkich tam wichur, wiatrów te gałęzie wystające no tam się kołyszą i grożą upadkiem na sam plac. 

także, to tak ad vocem, ad vocem. Ja wiem, że to plany są, ale, żeby o tym po prostu też przy tym 

pamiętać. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, proszę pani Burmistrz.  

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Oczywiście to są na razie tylko takie rzucona propozycja, nic 

wiążącego absolutnie, żebyście też państwo nie myśleli, że my już tu jakieś działanie podjęliśmy, ale to 

jest propozycja klubu, więc ja na pewno biorę wszystko pod uwagę i szukamy ewentualnie innego 

rozwiązania. No zobaczymy także na pewno potrzebny jest teren.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania do sprawozdania? Nie 

widzę, a więc zamykam punkt 9. 

 

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska:  I przechodzimy do punktu 10. Odpowiedzi na interpelacje, 

zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Będę to się dzielić 

z radnym Piotrem Junko, bo dość dużo jest tych odpowiedzi, a więc proszę pana radnego o odczytanie 

pierwszej. 

Wiceprzewodniczący Piotr Junko odczytał odpowiedź na pismo radnej Małgorzaty Jankowskiej w 

sprawie podjęcia działań mających na celu poprawę bezpieczeństwa wzdłuż ul. 1 Maja w Ornecie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska odczytała odpowiedź na pismo radnej Anny Bartoszewicz w 

sprawie budowy nowego placu zabaw na osiedlu Dąbrowskiego. 

Wiceprzewodniczący Piotr Junko odczytał odpowiedź na pismo radnej Anny Bartoszewicz w sprawie 

wykonania nawierzchni asfaltowej przy ulicy Przemysłowej 6 i 8 w Ornecie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska odczytała odpowiedź na pismo radnego Marcina Jotko w 

sprawie inwestycji zaplanowanych w budżecie Gminy na rok 2024 modernizacja odcinka drogi na 

osiedlu Morąska. 

Wiceprzewodniczący Piotr Junko odczytał odpowiedź na pismo radnej Anny Bartoszewicz w sprawie 

remontu drogi zlokalizowanej pomiędzy ul Podgórną, a Osiedle Dąbrowskiego. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska odczytała odpowiedź na pismo radnych Marcina Jotko i Pawła 

Skowyrskiego w sprawie inwestycji zaplanowanych w budżecie Gminy na rok 2024 budowa oświetlenia 

drogowego przy ul. Radosnej oraz Osiedla Kruczy Las. 

Wiceprzewodniczący Piotr Junko odczytał pismo radnej Anny Bartoszewicz w odpowiedzi na wniosek 

z dnia 12 sierpnia 2024 roku dotyczące podjęcia działań w zakresie wykaszania działki gminnej numer 

272/4 obręb nr 2 miasto Orneta oraz przecinki drzew rosnących na wyżej wymienionej działce oraz 

odpowiedź Burmistrza na ww. pismo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: To były odpowiedzi na interpelacje zapytania i wnioski 

zamykamy punkt 10. 
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11. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca  

1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 609 ze zm.) 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 11. Interpelacje i zapytania radnych 

podane zgodnie z artykułem 24 ustęp 3 i 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r o samorządzie gminnym. Czy 

ktoś z państwa chce zabrać głos? Nie widzę, a więc zamykamy punkt 11. 

 

12. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 12. Pytania i wnioski sołtysów i 

mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Proszę radny Adam 

Kaczmarek. Tak najpierw... Dobrze, to najpierw, bardzo proszę, zapraszam. 

Sołtys Karkajm Ewelina Rozicka-Waleńczuk: [wypowiedź bez mikrofonu – niezrozumiała] ...coś 

wiadomo odnośnie drogi Orneta-Karkajmy? Czy już ten wykonawca jest i no kiedy będą podjęte jakieś 

już może pierwsze prace? Żebym mogła cokolwiek przekazywać mieszkańcom, którzy są bardzo 

zainteresowani tematem drogi, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Bardzo proszę. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Przetarg został rozstrzygnięty, umowa zostanie 

podpisana, jest przewidywany termin 30-ego września i po podpisaniu umowy wykonawca będzie miał 

czas na przedstawienie całego harmonogramu działania. Pierwszym etapem to będzie na pewno 

projekt i projekt będzie określał dalsze jakieś części, które będą musiały być wykonane. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? Proszę, proszę pan 

Adam Kaczmarek jako radny pierwszy jest. 

Radny Adam Kaczmarek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Chciałbym, zabrałem tutaj głos, akurat 

w tym punkcie dlatego, że sprawa, z którą się zwracam tutaj jeszcze nie jest dla mnie zupełnie jasna. 

Mianowicie chodzi o temat poruszony przez radną tutaj Annę drzew przy ulicy Przemysłowej. Spora 

grupa mieszkańców zwracała się do mnie, różnymi środkami masowego przekazu z problemami, które 

ich dotyczą. Tam znowu sprawa nie jest taka prosta, bo jest droga powiatowa, z pasem drogowym, są, 

jest zadrzewienie, od OSIR-u, czyli to jest jakby nasza działka, no ale są jeszcze grunty Spółdzielni 

Mieszkaniowej i drzew rosnących na terenie Spółdzielni Mieszkaniowej. Jakie rzeczy frapują 

mieszkańców? Przede wszystkim bezpieczeństwo. Te drzewa od lat nie były przycinane, gałęzie 

pozarastały, powyrastały, są nad chodnikami, nad jezdnią. Chciałbym ustalić, tak, do kogo musiałbym 

zwracać się na piśmie, żeby właściciel zajął się kosmetyką i uporządkowaniem tych drzew? To jest po 

pierwsze. Były też i złamane konary latem, wiadomo, że tam ludzie parkują samochody, na parkingu 

od stadionu i to ich frapuje. Oprócz tego z tych świerków spada igliwie bardzo intensywnie i mają na 

autach pozostałości po żywicy, które w jakiś tam sposób sprawiają dyskomfort i utrudniają ludziom 

życie. Druga sprawa to rozwinięte, rozrośnięte gałęzie drzew, zasłaniają latarnie uliczne i mieszkańcy 

no twierdzą, że jest tam po prostu ciemno. Mimo, że latarnie świecą, liście, gałęzie powodują 

utrudnienia widoczności. No i czwarta sprawa, która wydaje się być śmieszną, ale, ale jednak jest 

problemem, ptactwo, które siada na tych gałęziach bardzo często załatwia swoje potrzeby fizjologiczne 

i bardzo często się zdarza, że trzeba chodzić ulicą, żeby móc przejść, jak to się mówi, suchą stopą i nie 

ubrudzić stroju, w którym jedziesz do pracy, czy z pracy. Ja tutaj sygnalizuję na razie sprawę, a pytanie 

moje dotyczy przede wszystkim tego, do którego z pracowników mógłbym się zwrócić, żeby ustalić tak 

dokładnie, gdzie drzewa, na czyim gruncie i wtedy ewentualnie złożę również pismo na, na ręce Pani 

Przewodniczącej, jeśli pani pozwoli, do pani Burmistrz i będę prosił tutaj o wsparcie i pomoc. I jeszcze 

w tej, w tym temacie też prośba do radnego powiatowego, naszego gościa, który też mógłby wesprzeć 
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nas w tej sprawie, jeśli chodzi o Zarząd Dróg Powiatowych i bezpieczeństwo związane z przejściem dla 

pieszych na wysokości budynku nr 3. Te przejście jest usytuowane w kierunku POLO Marketu i leży na 

łuku i często tam są stawiane samochody, koło tego przejścia dla pieszych i też mieszkańcy narzekają, 

że prowadząc dzieci do szkoły mają problem. To jest droga powiatowa. Ja zdaję sobie z tego sprawę, 

ale na pewno tutaj za pośrednictwem urzędu, będę składał takie pisma o poprawę tego 

bezpieczeństwa, na razie sygnalizuje problem i proszę tylko o wskazanie tego pracownika, do którego 

mógłbym się zgłosić. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ochroną środowiska, zielenią i naturą zajmuje się nasz referat 

ochrony środowiska, kamieniczka ... pani Angelika lub Joanna Leszczyńska, tutaj to są pracownicy, 

którzy są odpowiedzialni. Co do pism, które można kierować do, bezpośrednio do Zarządu. Nie trzeba 

nawet przy naszej pomocy, można, nawet mieszkańcy bezpośrednio mogą też, również zwracać się do 

Zarządu Dróg Powiatowych, żeby przyspieszyć nawet sytuacje, to niekoniecznie nawet, bo my i tak 

przekażemy to, więc wydłuży to czas działania. To taka sugestia z naszej strony. Jeżeli na przykład, tak, 

czy jako mieszkaniec, czy jako radny bez ... [wypowiedź z sali niezrozumiała] No tak, tak nie ma 

problemu, tylko mówię, żeby skrócić drogę działania, to można bezpośrednio do Zarządu Dróg 

Powiatowych występować i wtedy my oczywiście jak najbardziej służymy pomocą, ale jeżeli można i 

jest taka możliwość to bezpośrednio będzie szybciej. [wypowiedź z sali niezrozumiała] Właścicieli to do 

nas, tak, jak najbardziej.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę bardzo pan Józef Marijko. 

Radny Józef Marijko: Dzień dobry państwu. Pani Burmistrz, mam pytanie od mieszkańców odnośnie 

pracy ginekologa na ul. Wodnej, w przychodni przy ulicy Wodnej. Czy pani coś na ten temat może 

powiedzieć, bo prawdopodobnie trzeba podpisać wniosek z nim oczywiście, żeby pracował na 

Narodowy Fundusz Zdrowia, przyjmował nie prywatnie, nie chodzi o prywatną wizytę. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Tak jest mi temat znany. Co prawda nie miałam jeszcze czasu, 

bo mamy skontaktować się z panem doktorem, który wykazał chęć tutaj prowadzenia praktyki, ale z 

uwagi na to, że taki sygnał dostałam bezpośrednio przed moim urlopem i teraz dopiero będziemy się 

kontaktować w tym tygodniu na rozmowę z panem doktorem. Bo nie wiem na jakich on zasadach chce. 

Czy to chce na Narodowy Fundusz, czy chce, mam taki sygnał, że chciałby te praktyki tu robić, więc 

dopiero będziemy w tym tygodniu odbywać spotkanie. O ile będzie miał możliwość teraz przyjechania 

do nas, czy tam może telefonicznie, zobaczymy. W każdym razie, na pewno będziemy prowadzić 

rozmowy i bardzo chętnie udostępnimy, na jakich zasadach zobaczymy, czy to będzie wynajem, czy no 

zobaczymy, co on zaproponuje i jakie chce tutaj, bo jeżeli będzie to praktyka prywatna na pewno nie 

wynajmiemy mu nieodpłatnie, tak? Jeżeli to będzie na NFZ, jest możliwość wtedy rozmów, żeby było 

sprzyjająco. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Trzeba wcisnąć.. Przez tableta, przez system 

proszę. Proszę bardzo. 

Radny Józef Marijko: Jeszcze jedno pytanie mam, chodzi o transport publiczny, bo to rodzice obawiają 

się właśnie o ten dowóz tych dzieci. Czy, czy będą tam opiekunowie? Czy może pani nam więcej 

powiedzieć coś na ten temat? Gdzie będą te dzieci wysiadały? Czy pod szkołą, czy na przystankach? 

Ile? 7 linii, czy to będzie 7 autobusów? ,O takie pytania mi zadają, po prostu mieszkańcy. Bardzo proszę 

panią, żeby to wyjaśnić. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Co do szczegółów to na razie jeszcze się musimy wstrzymać, bo 

jesteśmy na etapie jeszcze doprecyzowania, więc nie chcę teraz mówić, że będzie 7 linii. Taki jest plan, 

ale co dokładnie, jeszcze nie chcę tutaj powiedzieć, że to będzie tak. Na następną sesję przygotujemy 
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projekt uchwały, bo już jesteśmy w trakcie właśnie przygotowywania, doprecyzowania przystanków i 

linii właśnie, jak również biletów miesięcznych, uchwały. Na pewno co budziło wątpliwość na ostatnim 

posiedzeniu: to czy będą opiekunowie. I sprawdziliśmy to, jest taka możliwość, żeby na tych liniach, 

które będą tak, tak zwane szkolne, bo przy komunikacji tej publicznej nie ma obowiązku, aczkolwiek 

my zapewnimy i opiekunki będą mogły bezproblemowo na tych dwóch kursach czyli dowożącym i 

odwożącym, czyli mniej więcej w tym samym czasie jak teraz to jest, będą na pewno jeździły. Także nie 

ma obawy tu pod tym względem, że dzieci będą jeździły bez opieki. Jesteśmy tu po konsultacji, że nie 

ma przeszkód we wprowadzeniu opiekunów na tych liniach. Także jeszcze proszę chwilę cierpliwości, 

na następnej sesji podejrzewam, że już będziemy mogli szczegóły omówić. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę... Już proszę bardzo, już jest. 

Radny Józef Marijko: Straciłem wątek... Czyli do 1 stycznia dowożenie dzieci będzie na tych zasadach, 

które teraz jest, tak? To też pytają, co, czy, czy to będzie tak do 1-go? Od 1 stycznia, rozumiem, zacznie 

się tam ten transport publiczny? 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Takie mamy założenie. Jest już rozstrzygnięte, są przetargi, 

umowy będziemy podpisywali w tej chwili na dowozy do końca grudnia, na te 3 miesiące i już mogę 

państwu powiedzieć, że są to dwie firmy, rozstrzygnięte zostały przetargi, więc mamy dwóch 

dowożących na zasadach dotychczasowych, aczkolwiek będzie troszeczkę taniej. I bilety miesięczne też 

będą tańsze, tam jest 200 parę złotych, 200 tam, 100% oczywiście. Teraz, teraz, teraz właśnie, bo na 

komisji już widziałam, bo jak tą umowę podpisywałam, więc projekt miałam na, to już też taka dobra 

wiadomość dla rodziców, że przez te 3 miesiące też jeszcze troszeczkę taniej będą te bilety miesięczne. 

Także, od stycznia myślę, że jeszcze będzie taniej dla wszystkich, więc do tego zmierzamy, bo szukamy 

cały czas oszczędności i w tym kierunku zmierzamy, że też właśnie, żeby uruchamiając tą komunikację 

gminną, nie dość, że dzieciaki będą dojeżdżały, to jeszcze wszyscy mieszkańcy będą mieli możliwość 

swobodnego komunikowania się po całej gminie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, pan Józef Uzar. 

Radny Józef Uzar: Ja mam takie pytanie, nie wiem czy będzie pani wiedziała na ten moment, ale czy 

wspólnota mieszkańców Przemysłowa 8 albo 6 składały wniosek do Urzędu o przejęcie drogi 

osiedlowej? 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Składały. 

[wypowiedź z sali niezrozumiała] 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Jest propozycja na ten moment dzierżawy tej drogi 

od wspólnoty, a później będziemy dogrywać ewentualnie dalsze elementy. Także na razie tutaj 

jesteśmy w kontakcie z administratorem tych 2 budynków, tak i żeby to właśnie w miarę szybko można 

było zrealizować to na ten moment rozmawiamy o dzierżawie do końca 25 roku. 

Radny Józef Uzar: [wypowiedź z sali niezrozumiała] ... od wspólnot drogę? Bo wniosek dotyczył na 

pewno tego co tutaj było w interpelacji pani Bartoszewicz, radnej, że chodziło o remont tej drogi przez 

gminę, a dopóki gmina nie będzie właścicielem to nie może zrobić tego remontu. Kiedyś była taka 

propozycja na całym osiedlu wtedy te 2 bloki nie chciały przekazać tej drogi i nie miały zrobione, więc 

teraz się chyba trochę zorientowali, że się to opłaca i chcą ją przekazać. Ja się dziwię, że gmina nie chce 

tego przejąć. Dziękuję bardzo. 

Radna Anna Bartoszewicz: Jeżeli mogę nawiązać do tego wniosku, tutaj faktycznie wspólnoty złożyły 

taki wniosek, jesteśmy po rozmowach tutaj z panią Burmistrz, z panem Burmistrzem, w związku z tym, 

że procedura jest długotrwała, jeżeli chodzi o wydzielanie tej drogi, doszliśmy do porozumienia, że 

wspólnoty na rok czasu wydzierżawią gminie tą działkę, żeby móc zrealizować tą inwestycje dotyczącą 

nakładki, a w międzyczasie będziemy tutaj dogrywali temat dotyczący wydzielania tej drogi i 
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przekazania już na rzecz gminy. Wspólnoty podjęły takie uchwały, wyraziły w tym roku zgodę na to, 

żeby przekazać. No, ale mówię temat jest długotrwały, więc w tej chwili zbierane są podpisy, jeżeli 

chodzi o wyrażenie zgody na wydzierżawienie tej działki dla gminy, żeby móc przede wszystkim 

zrealizować tą inwestycję w tym roku. A procedura podziałowa zapewne dojdzie do skutku w przyszłym 

roku lub w następnym jeszcze. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję, czy jeszcze są pytania? 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ja dodam, bo tu pan Józef zadał pytanie czy na dzierżawie 

będziemy mogli robić swoje inwestycje. Tak, bo będziemy mieli prawo do dysponowania i to nam 

właśnie ułatwi, umożliwi poniesienie tych nakładów. Tak jak tu Pani Ania powiedziała, procedura nie 

będzie taka prosta, bo nie dość, że to jest duża wspólnota, zgoda wszystkich potrzebna i do podziału, 

bo 1 etapem musi być podział tej nieruchomości, bo nie przejmujemy całej tylko część. I to są 2 

wspólnoty, a wiem dokładnie jak to jest przy takich dużych wspólnotach, żeby podjąć dobrą uchwałę 

to musi być niestety 100%. A jak tu są i osoby, które może nie żyją, albo nieobecne może to być proces 

długotrwały, pełnomocnictwa i tak dalej, bo przerabialiśmy to niejednokrotnie, czy to na Kwiatowej, 

czy gdzieś tam, tu na 1 Maja. To nie tak szybko się jak nam się wydaje można zrealizować, więc dobrym 

rozwiązaniem tu, w porozumieniu ze wspólnotami, zarządcą, wydaje się nam ta dzierżawa, żeby można 

było już ewentualnie gospodarować i zabezpieczać środki na realizację tej nakładki właśnie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę pan Józef Marijko jeszcze, tak.  

Radny Józef Marijko: Mam 1 prośbę do pani, pani Burmistrz i do pana radnego powiatowego. Droga 

powiatowa Mingajny-Henrykowo zostały postawione przy posesji nr 96, jak się nie mylę, albo 

odwrotnie, ale chyba 96, postawione barierki. Zwęzili tymi barierkami jezdnię, do kilku wypadków 

doszło. Żona jechała lusterko pobite, lusterko o lusterko. Teraz jeszcze są warunki pogodowe dobre, 

ale przyjdzie ślisko, czy coś, po prostu tam niecała jezdnia jest wyasfaltowana. Trzeba jadąc z 

Henrykowa do Mingajn trzeba zjechać na pobocze, trzeba zjechać z asfaltu. Kto tego nie wie, pchają 

się im bardziej zjeżdżasz, to Ci bardziej się pchają. Dlatego tam jest po prostu postawione przy samym 

asfalcie i na łuku jezdni, ja nie mówię te barierki są zasadne, bo tam jest wąwóz, tam jest jakiś strumyk 

płynie, czy rzeczka, to są zasadne, ale trzeba po prostu przesunąć te barierki, które stoją na jezdni jadąc 

z Mingajn do Henrykowa, to będzie po lewej stronie, zresztą to widać gołym okiem. Proszę zapytać 

tych mieszkańców, którzy tam mieszkają to już kilka przypadków było takiego. A jak przyjdzie 

odśnieżyć, to jeszcze się to zwęzi, bo nie będzie gdzie tego śniegu wypchać, bo jest barierka. Jest mało 

miejsca jest 5 m rolnicy to samo się skarżą, bo mają teraz szerokie sprzęty i tam się ciężko wyminąć. I 

dojdzie do, więcej jeszcze będzie tam wypadków jak będą gorsze warunki. Bardzo bym prosił 

zainterweniować to panią Burmistrz i pana radnego, bardzo proszę, żeby ktoś tam pojechał i po prostu 

przeniósł te barierki, bo jest miejsce, dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję, bardzo proszę. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: To chodzi o tą drogę, łącznikową, czyli jak się mija Wolę Lipiecką, 

tak, ok. I to jest na wysokości Kumjn, czy? [Wypowiedź niezrozumiała] Czyli bliżej Henrykowa Tam 

gdzieś. Tak jak tamte osiedle takie? [Wypowiedź niezrozumiała] Dobra, dobra to sprawdzimy i 

postaramy się zainterweniować, bo najprawdopodobniej tu będzie potrzebny Zarząd Dróg 

Powiatowych, ale to ustalimy i zobaczymy jak, kto i co, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania, czy wnioski? Proszę, 

zapraszam mieszkankę. 

Sołtys Karbowa Ewa Stawicka: Szanowna pani Burmistrz, Szanowna Rado. Ja, jako Sołtys Karbowa, 

zwracam się z takim zapytaniem: czy może coś już wiadomo na temat przejęcia parku, który u nas jest 
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właśnie. Bo miała, z tego co wiem miała być wycena Nadleśnictwa na przełomie sierpnia i września i 

nie wiem czy, czy już są jakieś postępy? Czy Nadleśnictwo tą wycenę swoją dało? Jak to wygląda? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ja powiem tak, nie wiem o czym mowa, Kiedy to była sprawa 

zaczęta? [Wypowiedź z sali niezrozumiała] Dlatego jakbym mogła prosić, zapraszam do nas, do urzędu 

i nie znam tematu, [Wypowiedź z sali niezrozumiała] Zapraszam do nas, do urzędu, bo nie umiem 

odpowiedzieć na to pytanie. Nie, nie znam bliższych szczegółów, więc zapoznamy się tam na miejscu. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję. Czy są jeszcze pytania? Nie widzę. Zamykam punkt 

12. 

 

13. Informacje i komunikaty. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 13. Informacje i komunikaty. Jako 

pierwsza pozwolę sobie zabrać głos. Chciałam wyjaśnić sprawę dotyczącą, na poprzedniej sesji zostało 

tutaj zarzucone nam, że nie informujemy na bieżąco o sesjach sołtysów i zarządców osiedli. W 

momencie kiedy zmieniła się Rada, podjęłam decyzję, że wszystkie zaproszenia na sesję i dla sołtysów 

i dla zarządców osiedli, będą wysyłane mailem, ze względu na koszty. Wiem, że bardzo dużo gmin, 

powiatów tak robi, że nie są wysyłane listownie, ponieważ to są duże koszty. 25 listów za 

potwierdzeniem zwrotnym wysłać po 11.80, to roczny koszt jest 3 540 zł. I nieprawdą jest, że państwo 

nie otrzymywali zaproszeń. I pozwolę sobie tutaj powiedzieć, że na 2 sesję jeszcze były wysłane 

zaproszenia listowne, na 3 sesję, która odbyła się 26 czerwca, 13 czerwca o godzinie 14:09 były, były 

wysłane maile z urzędu informujące, a na 4 sesję, która odbyła się 28 sierpnia zaproszenia zostały 

wysłane mailowo 21 sierpnia o godzinie 10:53. I tak jak wczoraj na zebraniu rozmawialiśmy z sołtysami, 

że tą formę przyjmujemy i państwo zgodziliście się, a więc zawsze zaproszenia będą wysyłane mailowo. 

Czy ktoś z państwa jeszcze ma jakieś komunikaty, czy informacje? Proszę. Proszę bardzo. 

Radny Józef Marijko: Dla sołectwa Wola Lipecka, chciałbym przekazać informację odnośnie tego 

spowalniaczy, które tam ktoś, mieszka i właśnie wczoraj na komisji wspólnej rozmawialiśmy tu z panią 

Burmistrz i chciałbym przekazać właśnie tu medialnie, jak ktoś mnie ogląda, że będą wybudowane. 

Trwają, trzeba dokumentację najpierw zrobić, tak pani Burmistrz? A później będą wybudowane. Także 

chciałem to, tylko tyle przekazać, dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać 

głos? Nie widzę, a więc zamykamy punkt 13. 

 

14. Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 14. Zamykam 5 sesję Rady 

Miejskiej w Ornecie. Dziękuję wszystkim za uwagę. Do widzenia. 

 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Ornecie 
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